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Vážený pane Loucký, vždy první, co čtu v Chipu, jsou vaše názory a komentáře, editorial a 

komentáře p. Herwiga. S vámi jsem vždy souhlasil, nicméně tentokrát se musím trochu zastat Českého 
Telecomu, ať je jakýkoli. Nebudu se vyjadřovat k ceně, ale co se týče zavedení ADSL, vypadala u nás 
situace asi takto: 1. Jsem z Plzně, takže nejenom že jde ADSL pouze v Praze, Brně a Ostravě! Na webu 
je formulář, kam napíšete své telefonní číslo, a následně se vám objeví, zda je možné mít ADSL, či ne. 
Zkoušel jsem různá čísla v Plzni a nebyl problém. (Jen ještě pro upozornění: Jsme ve staré zástavbě, kde
jsou staré dráty, a vše funguje OK.) 2. Objednávku jsem vyplnil přes internet. Obratem se podepsala 
smlouva. Druhý den (!) po podpisu přišel technik proměřit linku. A za tři dny bylo namontováno! Sám jsem 
tomu nemohl uvěřit. Spokojeně užívám v Plzni ADSL již od 6. 5. 2003 a funguje bezvadně. 

Daniel Horák 

Díky za reakci. Sám jsem přišel na to, že služby Českého Telecomu se hodně zlepšily, což mne 
vedlo i k napsání sloupku v tomto čísle. Ano, je to tak - už dávno není třeba být vázán jen na tři největší 
města v naší republice a rychlost dodání a instalace služby ADSL mne samotného překvapuje. Jak je 
vidět, můj zdroj, který našeptával, nebyl úplně objektivní, co se týče počtu lidí, kteří dělají u ČT ADSL. 
Konkurenční boj v oblasti telekomunikací dost houstne. Jsem proto rád za každý názor, protože vede ke 
zvýšení objektivity a přemístění misky vah na správnou stranu. Snažím se být objektivní při psaní 
sloupků, ale vaše reakce mohou pomoci objektivně informovat - což Chip, myslím, dělal a dělá dobře. 

Milan Loucký 

V Chipu 6/03 jste na str. 6 napsali, že Olympus mju 300 lze sehnat už pod 12 000 Kč. Já jsem prošel
nejméně tři budějovické obchody a všude byla cena kolem 16 000 Kč. Poradili byste mi, kde (klidně i 
internetový obchod) nebo jak se dá koupit mju 300 za uvedenou cenu? 

Pavel Dvořák 

Přestože se v časopise snažíme uvádět koncové ceny včetně daně, tato cena byla omylem uvedena
bez DPH. Nicméně zmíněný fotoaparát koupíte například na www.eproton.

cz za 13 899 Kč (včetně daně). Tady jsou přepočítané ještě zbývající ceny s daní v článku 
zmiňovaných foťáků: Olympus C-220/ D-520 Zoom - 7380 Kč (www.eproton.cz), Panasonic DMC-F1E-S -
15 249 Kč (www.datashop.cz). 

-red 

Jsem předplatitel a rád bych dostával současně Chip s dvěma CD a s DVD. Lze to nějakým 
způsobem zařídit? 

josef.konrad@centrum.cz 

Jistě, objednat obě verze je možné. Je to ale podle mého názoru zbytečné. Chip DVD pokaždé 
obsahuje kromě dalších bonusů také kompletní obsah obou Chip CD. Pokud máte zájem o DVD, raději 
bych Vám doporučil přechod z předplatného Chipu s dvěma CD na předplatné s DVD. Stačí pouze 
kontaktovat naše distribuční oddělení (viz tiráž na str. 160) a provést doplatek rozdílu ceny obou 
předplatných. Ještě dodávám, že Chip DVD zatím nevychází pravidelně (v měsíci, kdy nevychází Chip 
DVD, obdržíte Chip + 2 CD). Nejbližší číslo Chipu, které bude opět v obou verzích (2x CD a DVD), vyjde v
září - tedy Chip 10/03. 

Jiří Palyza 

V Chipu 6/03 mě zaujala polemika o broadband připojení na str. 150. Mimo jiné jste zmínili něco jako
"prý existující nelimitovaný bezdrát za cca 300 KčŽ. Tato možnost opravdu v mnoha městech existuje - 
mluvím za sebe o Ostravě. V praxi se nejedná o nic jiného než o domovní blok napojený na "mikrovlnku" 
nebo satelit. Minimem pro zavedení je obvykle 10 přípojek, cena instalace cca 15 000 podle konkrétních 
podmínek (rozpočítá se na přípojky). Nabídka začíná na 64 kb/s za onu lidovou cenu, s limitem (obvykle 
500 MB/měsíc) nebo bez limitu, bez omezení času. Podle mého názoru docela zajímavá nabídka pro lidi, 
kteří nepotřebují stahovat gigabajty filmů a MP3. Osobní zkušenosti bohužel nemám, ale reference jsou 
velmi dobré. 

Oldřich Kotas 



Na mikrovlnném spojení jsem pracoval a určitě bych do něj šel znova. Navíc tohle je nepřekonatelná
kombinace cena/výkon. Otázkou je, jak to vypadá s rychlostí v praxi. Pokud je tam opravdu těch 64 kb/s, 
tak je to super. 

Bohouš Herwig 

S počítači pracuji už dlouho, ale stále nevím, k čemu je na klávesnici dobrá dvojstavová klávesa 
Scroll Lock. Prosím poraďte.

Petr Koutecký 

Klávesa Scroll Lock ztratila své opodstatnění s "úmrtím" DOS a dosových programů. Dříve se s ní 
přepínalo "rolování" v textových výpisech. Dnes se sem tam najde program, který tuto klávesu používá, 
ale frekvence využití je mizivá. To ovšem nebrání tomu, aby se objevila skupina lidí, kteří tuto klávesu (i 
pro její zbytečnost) nenávidí (http://www.slhaters.cz/). 

Pokud byste přece jen měl nutkání vyzkoušet si stisk této klávesy v praxi, zkuste si nainstalovat 
letecký simulátor Falcon 4, kde se pomocí klávesy Scroll Lock zapínají poziční světla... Občas se objeví i 
programy, které využívají tuto klávesu k jiným specifickým účelům například program 
http://shop.stahuj.cz/utility_a_ostatni/aldosmacrorecorder__/ ji používá ke startu nahrávání makra. 

Petr Kratochvíl 
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